
  1 (54) 
 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid  Nacka stadshus, Jelgava kl 9:29-9:52 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) 
Helene Skantze (M) 
Monica Brohede Tellström (L 
Hans Peters (C) 
Karin Teljstedt (KD) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Emelie Friberg (S) 
Christina Ståldal (NL) 
 
NÄRVARANDE 
KOMMUNALRÅD 
Sidney Holm 
 

ERSÄTTARE 
Linnea Strömberg (C) 
Anders Tiger (KD) 
 
 
 

 

Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Sidrah Schaider, Klara Palmgren Broryd, Luis Caballero, 
Frank Langenfeld, Auli Puustinen, Annelie Sagnérius, Martin Christensson, 
Marina Förström, Sebastian Nordgren, Johanna Magnusson, Eva Olin, 
Anders Mebius, Elisabeth Carle, Nina Hammargren, Fredrik Knutzén, 
Frida Plym Forshell, Andreas Totschnig, Maria Mogensen, Anna Gärdin, 
Lara Pallares och Rebecka Marell, Kaisa Kamppi och Astrid Andersson 
 
 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  
Justeringsdatum 22 mars 2019 Paragrafer 22 - 47 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 

 
- - - - - 
  



 
2 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 19 mars 2019 
Anslaget sätts upp 25 mars 2019 
Anslaget tas ned 16 april 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
 
- - - - - 
  



 
3 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 22 KFKS 2019/1 .............................................................................................. 6 

Anmälningar ................................................................................................................................. 6 

§ 23 KFKS 2019/2 .............................................................................................. 8 

Delegationsbeslut ........................................................................................................................ 8 

§ 24 KFKS 2018/373 .......................................................................................... 9 

Årsbokslut 2018 för kommunstyrelsen ................................................................................. 9 

§ 25 KFKS 2018/373 ........................................................................................ 11 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital ............................................................ 11 

§ 26 KFKS 2018/319 ........................................................................................ 13 

Årsredovisningar 2018 för de kommunala aktiebolagen ................................................. 13 

§ 27 KFKS 2018/321 ........................................................................................ 15 

Årsredovisning för Nacka kommun 2018 ........................................................................... 15 

§ 28 KFKS 2019/155 ........................................................................................ 17 

Uppdatering av allmänna bestämmelser VA ....................................................................... 17 

§ 29 KFKS 2019/158 ........................................................................................ 18 

Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till beskickningsmedlemmar från 
tredjeland Remisspromemoria U2019/00343/S ................................................................. 18 

§ 30 KFKS 2019/151 ........................................................................................ 20 

Överenskommelse om omhändertagande av personer som avlider inom 
verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman ..................................................... 20 

§ 31 KFKS 2019/155 ........................................................................................ 22 

Avveckling av AB Vårljus ......................................................................................................... 22 

§ 32 KFKS 2018/1151 ...................................................................................... 23 

Digitaliseringsstrategin ............................................................................................................. 23 



 
4 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 33 KFKS 2018/916 ........................................................................................ 25 

Tilldelning av ramavtal för Restaurangverksamhet i Nacka stadshus 2018 ................. 25 

§ 34 KFKS 2018/410 ........................................................................................ 26 

Motion – Kunskap om barn med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning inom 
Nackas skolor ............................................................................................................................ 26 

§ 35 KFKS 2018/1090 ...................................................................................... 29 

Motion - Klimatanläggningar i särskilda boenden .............................................................. 29 

§ 36 KFKS 2018/1087 ...................................................................................... 32 

Motion – Snabbladdningsstationer för elbilar i Nacka ..................................................... 32 

§ 37 KFKS 2018/1107 ...................................................................................... 34 

Motion – Ny konsthall i Nacka .............................................................................................. 34 

§ 38 KFKS 2018/1116 ...................................................................................... 36 

Motion – Avgiftsfria lovverksamheter .................................................................................. 36 

§ 39 KFKS 2018/1112 ...................................................................................... 38 

Motion – Förslag om att bli fristadskommun ..................................................................... 38 

§ 40 KFKS 2019/96 .......................................................................................... 41 

Motion – Insynsplatser i kommunala nämnder .................................................................. 41 

§ 41 KFKS 2018/149 ........................................................................................ 43 

Politikerinitiativ – Hållbar Stadshusrestaurang................................................................... 43 

§ 42 KFKS 2019/enl. tabell .............................................................................. 44 

Remiss av motioner från KF den 4 mars 2019 .................................................................. 44 

§ 43 KFKS 2018/755 ........................................................................................ 47 

Medborgarförslag om solpaneler på nya kommunala byggnader................................... 47 

§ 44 KFKS 2018/1049 ...................................................................................... 49 

Medborgarförslag gällande graffittivägg i Nacka ................................................................ 49 



 
5 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 45 KFKS 2018/1120 ...................................................................................... 51 

Medborgarförslag om simhallar i Nacka .............................................................................. 51 

§ 46 KFKS 2018/1163 ...................................................................................... 53 

Medborgarförslag om Synskadades rättigheter ................................................................. 53 

§ 47 ................................................................................................................... 54 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 54 
 
- - - - - 
  



 
6 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 22 KFKS 2019/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2019-03-19 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Öppna jämförelser Trygghet och säkerhet 
2018, från SKL och MSB 

 

Yttrande från kommunen samt skrivelse 
från Arbetsmiljöverket  
Kammarrätten Mål nr 7271-18 
KFSK 2015/784-026 

 

Ett hållbart arbetsliv är lönsamt för alla 
Information från Arbetsmiljöverket 
gällande informations-och tillsynsinsats i 
kommuner och regioner under 2019 

 

Information från Södertörns 
brandförsvarsförbund (SBFF) 
Förbundet innehar nu miljöcertifiering 
enligt 
standarden ISO 14001 

 

  

Inbjudningar 
 

Kallelse till årsmöte i Östra Sveriges 
Luftvårdsförbund den 12 april 2019 

 

  

Rapporter 
 

AFN månadsbokslut november 2018  
AFN månadsbokslut januari 2019  
  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 19-04 Kombinationsanställningar 
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Cirkulär 19-05 Internränta för år 2020 
 

 
 

Cirkulär 19-06 Budgetförutsättningar för 
åren 2019-2022 

 

Cirkulär 19-07 Rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll enligt lagen om skydd 
mot olyckor 

 

Cirkulär 19-10 Beloppsjusteringar i avtal 
om försäkringsersättning vid 
trafikskador på kommunala anläggningar 

 

  

Övrigt 
 

Förbundstyrelseprotokoll från 20181204, 
Käppalaförbundet 

 

Justerat styrelseprotokoll från 20190125, 
VärNa 

 

Rådsmötesprotokoll från 20190207, 
Föreningsrådet i Lovisedalstorpet 

 

Protokoll 1 från 20190123 
AB Vårljus 

 

Protokoll 2 från 20190220 
AB Vårljus 

 

 
- - - - -  
  



 
8 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 23 KFKS 2019/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2019-03-19 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Förändring av 
beslutsattestanter för 
kommunstyrelsen 2019, 
biträdande enhetschef, 
redovisningsenheten 
KFKS 2018/1045 

Eva Olin, ekonomidirektör 2019-02-20 

Fastställande av reviderad 
kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
allmän administration 
KFKS 2019/103 

Ingrid Mohlin,  
enhetschef Administrativa 
serviceenheten 

2019-01-30 

Delegationsbeslut gällande 
tillförordnande av 
exploateringschef för 
exploateringsenheten Nacka 
stad för perioden 190223-
190303 
KKFKS 2019/240 

Peter Granström, 
Exploateringschef, 
exploateringsenheten Nacka stad 

2019-03-04 

   
 
- - - - - 
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§ 24 KFKS 2018/373 

Årsbokslut 2018 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2018 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har två roller, ett kommunövergripande ansvar och ett ansvar som egen 
nämnd. I det övergripande ansvaret ingår att leda, samordna och ha uppsikt över 
kommunens samlade verksamhet. I ansvaret som egen nämnd ingår att bereda ärenden till 
kommunfullmäktige arbetsgivarfrågor, näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, 
exploateringsverksamhet, god livsmiljö och långsiktigt hållbar utveckling samt frågor som 
rör trygghet och säkerhet. Kommunstyrelsen är också ansvarig nämnd för den kommunala 
produktionen inom Välfärd skola och Välfärd samhällsservice. 
 
Det ekonomiska resultat, som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, exploatering, stadslednings-kontoret, 
stödenheter, fastighetsområdet myndighets- och huvudmannaenheter, den kommunala 
produktionen av välfärdstjänster och brandförsvaret. 
 
Kommunstyrelsen redovisar ett ekonomiskt underskott för 2018. Det samlade underskottet 
uppgår till 102 miljoner kronor. Underskottet beror främst på lägre resultat i 
fastighetsverksamheten (50 miljoner kronor), kommunstyrelsen (24 miljoner kronor), 
stadsledningskontoret och stödenheter (14 miljoner kronor), Välfärd samhällsservice (7,4 
miljoner kronor) och Välfärd skola (25 miljoner kronor). 
 
Nacka kommun är en attraktiv arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade 
medarbetare. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten den 18 februari 2019 
Bilaga 1  Måluppfyllelse kommunstyrelsen  
Bilaga 2  Årsbokslut Välfärd skola 
Bilaga 3  Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Bilaga 4  Årsbokslut lokalenheten och enheten för fastighetsutveckling 
Bilaga 5  Uppföljning kontorsorganisationen 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och redovisningsenheten. 
 
- - - - - 
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§ 25 KFKS 2018/373 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2019 till minus 5,0575 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2019 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till minus 31,2 miljoner kronor i enlighet med 
tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2019 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till minus 24,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  
 
Stadsledningskontorets förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och 
kostnader (”verksamhetens nettokostnader”) är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 3 december 2018, § 324. 
Förslaget innebär också att det ingående kapitalet för år 2019 fastställs till minus 31,2 
miljoner kronor för Välfärd samhällsservice och minus 24,7 miljoner kronor för Välfärd 
skola. Att det ingående kapitalet fastställs till ett minusbelopp betyder att verksamheterna 
har ekonomiska underskott som behöver komma tillrätta med under en tre-fem årsperiod. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 5 mars 2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten. 
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Khashayar Farmanbar (S) meddelade att han inte deltar i beslutet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp med hänvisning till eget budgetförslag.  
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 
”Nackalistan deltar inte i fastställande av driftsbudgeten mot bakgrund av det egna 
driftsbudgetförslaget för 2019.” 
 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2018/319 

Årsredovisningar 2018 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2018 för Nacka stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2018 till 
årsstämmorna för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka energi försäljning AB 
samt Nacka vatten och avfall AB med instruktion att godkänna respektive årsredovisning 
men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
 
3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2018 för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka energi försäljning AB samt Nacka 
vatten och avfall AB till protokollet. 
 
4. Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus 
AB äger och förvaltar 100 procent av aktierna i Nacka Energi AB och Nacka vatten och 
avfall AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka energi försäljning 
AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus AB som 
moderbolag. Rörelseresultatet för 2018 för stadshuskoncernen uppgår till drygt 64 miljoner 
kronor, jämfört med 57 miljoner kronor för 2017. 
 
Under 2018 har Nysätra fastighets AB likviderats. Resultat- och balansräkning från 
dotterbolaget har överförts till moderbolaget.  
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Bedömningen är att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
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Nacka Energi AB, Nacka energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller 
kommunfullmäktiges fastställda mål. Bedömningen är också att bolagen inom 
stadshuskoncernen verkar inom de befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 25 februari 2019  
Bilaga 1  Nacka stadshus AB 2018 
Bilaga 2  Nacka Energi AB 2018 
Bilaga 3  Nacka energi försäljning AB 2018 
Bilaga 4  Nacka vatten och avfall AB 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2018/321 

Årsredovisning för Nacka kommun 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2018. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 90 miljoner kronor för år 2018. 
Resultatet är 83 miljoner kronor sämre än årsbudget, vilket till stor del beror på att 
nämnderna har högre kostnader än budgeterat. Nämndernas underskott uppgår till totalt 85 
miljoner kronor, där kommunstyrelsen har det största underskottet jämfört med budget. 
Skatter, generella statsbidrag och lägre räntekostnader för lån bidrar positivt till resultatet.   
Under 2018 har kommunalskatten sänkts med 10 öre för Nackaborna.  
 
Det ekonomiska resultatet innebär att kommunen inte klarar det finansiella målet om att 
resultatöverskottet för 2018 ska vara 2 procent. Resultatöverskottet slutade på en procent. 
Däremot är soliditeten fortfarande god och investeringarna var vid årets slut, med undantag 
för stadsutvecklingsverksamheten, finansierade till 66 procent med egna medel.   
 
Låneskulden ökade under året med 650 miljoner och uppgick till 900 miljoner kronor vid 
årets slut. Kommunens nettoinvesteringar var på 968 miljoner kronor. De största 
investeringarna gjordes inom exploatering, gata, väg och fastighet. 
 
Måluppfyllelsen för kommunens övergripande mål bedöms vara god. Nacka kommun har 
höga mål för alla sina verksamheter, vilket bland annat kan bekräftas av utmärkelsen Årets 
superkommun. Nacka fick även utmärkelsen ”Bäst för familjer” av tidningen Fokus.  
 
Nackaborna är nöjda med hur kommunen sköter sina verksamheter och sju av tio 
Nackabor kan starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till Nacka. Nackas 
skolresultat är bland landets bästa och många nya företag etablerar sig i kommunen. Nacka 
har som första kommun i landet infört kundval inom kulturskolan, vilket ger barn och unga 
unika förutsättningar för individuella val. 
 
Under 2018 fick Nacka kommun högsta ratingbetyg AAA av kreditvärderingsinstitutet 
Standard & Poors för sin ekonomi och styrning. Under året flyttade kommunen också fram 
positionerna för sitt miljöarbete. Bland annat emitterade Nacka sin första gröna obligation. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 4 mars 2019 
Bilaga 1 Nacka kommuns årsredovisning 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 
- - - - - 
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§ 28 KFKS 2019/155 

Uppdatering av allmänna bestämmelser VA 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige fastställer de uppdaterade bestämmelserna för VA. 
 

Ärende 
Enligt lagen om allmänna vattentjänster får kommunen meddela ytterligare föreskrifter om 
användningen av allmänna VA-anläggningar. Detta görs i Allmänna bestämmelser för VA 
(ABVA). Den idag gällande ABVA 2010 antogs när Nacka kommun var huvudman för den 
allmänna VA-anläggningen. Sedan 2016 bedrivs verksamheten i det kommunalt helägda 
bolaget Nacka vatten och avfall AB. De föreslagna förändringarna är uppdaterade med 
rådande ansvarsförhållande samt vissa språkliga förenklingar.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten den 20 januari 2019 
Bilaga 1 Förslag på uppdaterade föreskrifter ABVA 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och redovisningsenheten. 
 
- - - - - 
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§ 29 KFKS 2019/158 

Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland 
Remisspromemoria U2019/00343/S 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar bilagda förslag till yttrande gällande remisspromemoria 
U2019/00343/S ”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till beskickningsmedlemmar 
från tredjeland”.  
 

Ärende 
Regeringskansliet föreslår i en remisspromemoria att skollagen ska ändras så att även barn 
till beskickningsmedlemmar från länder utanför EU, EES och Schweiz ska ha rätt till 
avgiftsfri utbildning i förskoleklass. Nacka kommun är remissinstans för förslaget och ska 
därmed yttra sig över förslaget.  
 
Nacka kommun ställer sig bakom förslaget i och med att förskoleklassen är obligatorisk 
och att förslaget är i enlighet med barnkonventionens grundprinciper. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 21 februari 2019 § 14 
Förslag till yttrande över remisspromemoria U2019/00343/S 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten den 6 februari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i utbildningsnämnden den 21 februari 2019 § 14 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta bilagda förslag till yttrande 
gällande remisspromemoria U2019/00343/S ”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland”. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
utbildningsnämnden. 
 
- - - - - 
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§ 30 KFKS 2019/151 

Överenskommelse om omhändertagande av personer 
som avlider inom verksamheter där kommunen är 
sjukvårdshuvudman 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar Storsthlms (tidigare kommunförbundet Stockholms län) 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
 

Ärende 
Storsthlm rekommenderar kommunerna att anta en överenskommelse som avser 
kostnader, administrativa rutiner och ansvarsfördelning för transport och bårhusförvaring 
när en person avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. Det vill 
säga inom särskilt boende för äldre, dagverksamhet, bostad med särskilt service och daglig 
verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och bostad 
med särskild service enligt socialtjänstlagen. Nacka kommun arbetar redan idag i enlighet 
med föreslagen överenskommelse. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten den 4 mars 2019 
Bilaga 1 Överenskommelse om omhändertagande av avlidna mellan Stockholms läns 
landsting och kommunerna i Stockholms län. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från landstingsfullmäktige 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från socialnämnden den 19 februari 2019 § 12 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 20 februari 2019 § 7 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 12 
Socialnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta kommunförbundet Stockholms läns 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
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Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 7 
Äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta kommunförbundet Stockholms läns 
rekommendation om föreslagen överenskommelse om omhändertagande av personer som 
avlider inom verksamheter där kommunen är sjukvårdshuvudman. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och äldreenheten. 
 
- - - - - 
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§ 31 KFKS 2019/155 

Avveckling av AB Vårljus 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige lämnar instruktion till kommunens ombud att vid AB Vårljus, 
organisationsnummer 556485-4791, bolagstämma våren 2019 rösta för att bolaget 
avvecklas. 
 

Ärende 
Nacka kommun är delägare av AB Vårljus. AB Vårljus har en ansträngd ekonomi och 
verksamheten går med förlust. Styrelsen i bolaget har frågat samtliga ägarkommuner om 
bolaget ska avvecklas eller fortsätta finnas kvar. En majoritet har meddelat att de vill 
avveckla bolaget. Ett formellt beslut om avveckling tas på AB Vårljus bolagstämma i maj 
2019. Kommunens ombud på bolagsstämman föreslås därför få instruktion att rösta för en 
avveckling. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten den 12 mars 2019 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den19 februari 2019 § 11 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 11 
Socialnämnden föreslog att kommunfullmäktige förordar att AB Vårljus avvecklas i 
enlighet med bolagsstyrelsens förslag som innebär att bolaget ska avvecklas senast den 30 
juni 2019.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och redovisningsenheten. 
 
- - - - - 
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§ 32 KFKS 2018/1151 

Digitaliseringsstrategin 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslagen digitaliseringsstrategi 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 mars 2019. 
 

Ärende 
Nacka kommuns ambition är att fortsatt vara bäst på att vara kommun och blev 2018 
utsedd till Årets superkommun. Nu vill vi pröva möjligheten att fördubbla tillväxttakten 
med bibehållen kvalitet utan att behöva växa kontorsorganisationen. I rapporten 
”Organisera för tillväxt” (KFKS 2018/1182) som tagits fram under 2018 konstateras att en 
av faktorerna för att lyckas är en ”Kraftig ökning av digitaliserade tjänster och processer – 
kräver en initial investering, sammanhållen digitalisering och systemutveckling, och en ökad 
digital förmåga.” 
 
Nacka kommun har inom flera områden påbörjat arbetet med digitalisering, några nämnder 
har tagit spännande initiativ och på kort tid fått mycket att hända. Den föreslagna 
digitaliseringsstrategin ska möjliggöra att digitaliseringstakten kan öka och bli mer 
sammanhållen och kostnadseffektiv. Digitaliseringsstrategin ska vara styrande vid beslut 
och prioriteringar i Nacka kommuns digitaliseringsarbete. 
 
I strategin beskrivs fem strategiska inriktningar som avgörande för att lyckas med 
kommunens målsättning kring digitalisering:  
• Kundens behov styr vårt uppdrag 
• Vi sätter informationen i centrum 
• Vi utgår från en gemensam digital plattform 
• Vi möter framtiden med nyfikenhet, kreativitet och innovation 
• Vårt arbete med informationssäkerhet och IT-säkerhet inger förtroende 
 
Kommunstyrelsen har i sin roll att leda och samordna det övergripande ansvaret för den 
föreslagna digitaliseringsstrategin. Reglementet anger också att kommunstyrelsen har ansvar 
att vidta åtgärder för att nyttja de möjligheter till utveckling som digitaliseringen ger. 
Respektive nämnd har ansvar för att driva digitaliseringen inom sitt ansvarområde utifrån 
den föreslagna strategin. Under 2019 kommer kommunstyrelsen att få rapporter för hur 
det samlade arbetet fortlöper utifrån den föreslagna strategin. Vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 18 februari 2019 § 58 beslutades att digitaliseringsstrategin skulle 
återremitteras för att bland annat kompletteras med anvisningar för rätt reglering och skydd 
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av individens data och integritet. I syfte att förstärka skyddet avseende hantering av data 
kompletteras digitaliseringsstrategin med en skrivning kring detta. Det ska även noteras att 
en handlingsplan kommer tas fram för genomförande av den föreslagna 
digitaliseringsstrategin och en regelbunden uppföljning kommer att ske till 
kommunstyrelsen 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 5 mars 2019 
Bilaga 1  Digitaliseringsstrategi 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 18 februari 2019 §58 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 58 
Kommunstyrelsen beslutade att ärendet återremitteras för att kompletteras med 
anvisningar för rätt reglering och skydd av individens data och integritet, samt att 
skrivningarna om informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av 
användningen av individgenererade data uppnås. 
 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 6 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet kompletteras med riktlinjer för rätt 
reglering och skydd av individens data och integritet, samt att skrivningarna om 
informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av användningen av 
individgenererade data uppnås, till kommunstyrelsens sammanträde den 18 februari 2019. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 33 KFKS 2018/916 

Tilldelning av ramavtal för Restaurangverksamhet i 
Nacka stadshus 2018 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar information rörande utvärderingsprocessen i 
upphandlingen av ramavtal för restaurangverksamhet i Nacka stadshus. 
 

Ärende 
I kommunens annonserade upphandling ramavtal för restaurangverksamhet i Nacka 
stadshus har ett flertal anbud inkommit. Genomgång av samtliga anbud och utvärdering är 
utförd. Förslag till beslut är planerat att läggas fram till kommunstyrelsens sammanträde 
den 1 april 2019 och kommer då att innehålla en redogörelse av upphandlingens 
utvärdering och förslag till tilldelningsbeslut. 
 
De ekonomiska konsekvenserna av upphandlingen är i nuläget inte klarlagda utan kommer 
att presenteras i samband med kommunstyrelsens sammanträde. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kundserviceenheten och inköpsenheten den 7 mars 2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
kundserviceenheten och inköpsenheten. 
 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2018/410 

Motion – Kunskap om barn med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning inom Nackas skolor 
Motion den 23 april 2018 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
inom de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder (NPF) på 
ett sätt som uppfyller intentionerna i motionen.  
 
2. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren utifrån att sådan mätning inte lämpar sig som jämförelse. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet beskriver att alltfler elever får diagnoser inom 
det neuropsykiatriska området varför det behövs omfattande insatser för att se till att 
skolmiljön så långt det är möjligt anpassas för att dessa elever ska få en fungerande 
skolgång samt att sådant arbete skulle redovisas i Jämföraren.  
 
För att eleverna med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) ska få en så bra 
skolgång som möjligt att det viktigt att pedagogerna gör anpassningar i skolan. Välfärd 
skola arbetar kontinuerligt med fortbildning till pedagogerna gällande anpassningar i den 
fysiska och pedagogiska miljön i skolan. Välfärd skola kommer att genomföra en 
kompetensutvecklingsinsats för de kommunala skolorna under hösten 2018 och våren 
2019. Den kommer att ske genom handledning och föreläsningar bland lärarna. I samband 
med kompetensutvecklingsinsatsen kommer behovet av vilken sorts kompetens som 
behövs att utredas. Bedömningen är att de i motionen föreslagna insatserna för att stärka 
kompentensen hos lärarna i Nacka kommunala skolor redan sker. Utifrån den planering av 
fortbildningsinsatser som redan sker så behövs inga ytterligare insatser eller utredningar av 
lärarnas kompetensbehov. 
 
Införandet av en redovisning i Jämföraren av ”NPF-säkrat arbete” skulle riskera att sända 
en felaktig signal till vårdnadshavare om att det bara är vissa skolor som sköter det uppdrag 
alla skolor har enligt skollagen. Det skulle även felaktigt kunna tolkas som att vissa skolor 
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inte är öppna för alla elever. En enkel, mätbar indikator på ”NPF-säkrat arbete” skulle 
behöva tas fram, men den riskerar att inte på ett rättvisande sätt fånga komplexiteten i detta 
arbete. Redovisning av ett sådant mått kan leda till att skolor premieras för anpassningar 
som ser bra ut i Jämföraren trots att de inte är tillräckliga för eleverna. Mot denna bakgrund 
föreslås att kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att infoga sådan information i 
Jämföraren. 
 
Förslagen i motionen rörande de kommunala skolornas arbete med elever som har 
neuropsykiatriska funktionshinder har beretts av kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
och förslaget om att skolornas arbete kring neuropsykiatriska funktionshinder ska redovisas 
i Jämförararen har beretts av utbildningsnämnden. 
 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och stadsledningskontoret den 11 februari 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 5 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren. 
 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 §5 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete inom 
de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder på ett sätt som 
uppfyller intentionerna i motionen. 
 

Yrkanden 
Emelie Norborg Friberg (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till på förslaget från Välfärd skola och 
stadsledningskontoret. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Emelie Norborg Fribergs yrkande beslutade kommunstyrelsens 
arbetsutskott i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Emelie Norborg Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Jämföraren är ett verktyg som ska underlätta och ge stöd för medborgarna i kommunen 
när de ska välja olika anordnare inom förskola, skola, hemtjänst och särskilt boende. I 
Jämföraren finns kvalitetsmått och fakta om de olika anordnarna. Detta är enligt 
kommunens egen hemsida ett viktigt verktyg för att kunna göra ett bra kundval. Det är 
viktigt att pedagogerna får kunskap om NPF, och att de ges tillräckliga förutsättningar att 
stötta eleverna och för det behövs fortbildning för att skapa samsyn och ett gemensamt 
språk bland all personal i skolan. 
Vi socialdemokrater tror att det behövs ett grundligt arbete för att kartlägga de 
anpassningar som redan görs i Nackas skolor idag. 
Vi tycker att det är bra att Vänsterpartiet lyfter denna fråga i sin motion och vi är positiva 
till att en genomlysning görs av hur de olika skolorna arbetar med att NPF-säkra 
verksamheten och den fysiska miljön samt hur kunskapsläget bland skolans personal är på 
de olika skolorna. Vi är också positiva till att kommunen på sikt även redovisar vilka skolor 
i Nacka som är NPF säkrade.” 
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2018/1090 

Motion - Klimatanläggningar i särskilda boenden 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att klimatanpassa särskilda boenden 
på grund av följande. Det är inte tekniskt genomförbart eller ekonomiskt försvarbart att 
utrusta alla egna särskilda boenden med klimatanläggningar.  Det finns idag redan krav på 
särskilda boenden att tillhandahålla lokaler och utrustning som är anpassande till 
verksamheten varför ytterligare krav inte bedöms nödvändigt. 
Motionen är med denna färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår med hänvisning till återkommande värmeböljor att alla särskilda 
boenden i Nacka ska klimatanpassas så att inomhustemperaturen går att reglera även 
sommartid. Det föreslås även att det ska undersökas om klimatanpassningen kan ställas 
som krav hos anordnare av Nackas särskilda boenden. 
 
Fastigheter där Välfärd samhällsservice bedriver särskilda boenden är äldre fastigheter. 
Troligen behövs det nya ventilationssystem för distribution av kyla. Investeringar skulle bli 
så höga att verksamheterna inte har möjlighet att bära dem. 
 
Anordnare av särskilda boenden för äldre har redan idag skyldighet att tillhandahålla lokaler 
och utrustning som är anpassande till verksamheten. I bostäder med särskilt service enligt 
LSS och bostäder med särskild service enligt socialtjänstlagen ansvarar Nacka kommun för 
att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten. Ansvaret innebär att de ska se 
till att det finns en svalare lokal för kunderna att vistas i även när det är höga temperaturer 
utomhus. Äldreenheten och omsorgsenheten följer upp att samtliga särskilda boenden 
uppfyller kraven i lagar och kundvalsvillkoren. Förslagen i motionen bör därför avslås mot 
bakgrund av detta. 
 
Förslagen i motionen har beretts av äldrenämnden, socialnämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret 4 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 4 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende klimatanpassning av Nackas 
särskilda boenden eftersom förslaget i dagsläget inte är tekniskt genomförbart eller 
ekonomiskt försvarbart. 
 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom kommunen redan idag 
har krav på sig att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten, vilket 
innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i syfte att kunderna inte ska drabbas 
av hälsorisker. 
 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom anordnarna av särskilda 
boenden för äldre redan idag har krav på sig att tillhandahålla lokaler och utrustning 
anpassande till verksamheten, vilket innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i 
syfte att kunderna inte drabbas av hälsorisker. 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Emelie Norborg Friberg (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
 ”Det är viktigt att kommunen ställer krav på privata utövare i omsorg, vård och skola. Det 
här handlar om en ansvarsfråga som kommunen har gentemot medborgarna och därför 
tycker Socialdemokraterna i Nacka att vi ska våga ställa krav som är nödvändiga för att våra 
medborgare ska kunna leva ett gott liv.”  
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet: 
”Nackalistan har stor förståelse för innehållet och syftet med denna motion från 
Miljöpartiet. Tjänstehandlingens innehåll ligger nära innehållet i motionen men det är 
viktigt att noga följa utvecklingen vad gäller inomhustemperaturen för t ex äldre och svaga 
personer. Nackalistan kommer att följa utvecklingen av utbyggnad av klimatanläggningar 
och förutser att kommunen har en plan att årsvis förbättra och bygga ut äldreboenden så 
att så många som möjligt har ett behagligt inomhusklimat. Det kan vara en fråga om liv och 
död i några fall.” 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 36 KFKS 2018/1087 

Motion – Snabbladdningsstationer för elbilar i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i en motion att ändra Nacka Energis 
ägardirektiv så att bolaget får i uppdrag att planera och tillskapa snabbladdningsstationer 
för elbilar i Nacka. Det konstateras att Nacka Energis affärsplan inkluderar att utveckla och 
erbjuda laddinfrastruktur och att ändra ägardirektivet bedöms därmed inte nödvändigt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling från 6 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Karin Teljstedt (KD), 
följande förslag till beslut: 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp: 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”På Centerpartiets initiativ har kommunstyrelsen tidiagre beslutat att inventera kommunal 
mark/fastigheter lämpliga för laddningplatser. Antalet el- eller hybridbilar ökar nu stadigt 
och det är viktigt att det finns en infrastruktur så att de kan laddas och användas. I 
majoritetspropgrammet skriver vi därför ”Vi vill se att laddstolpar finns finns för elfordon, 
både i bostaden och i den offentliga miljön.” 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 KFKS 2018/1107 

Motion – Ny konsthall i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna vill stärka medborgarnas möjligheter att uppleva och skapa kultur i alla 
kommundelar, samt tillgodose behovet av ateljéer och verkstäder för konstnärer och 
medborgare i Nacka. Motionärerna föreslår att kommunen anlägger en centralt belägen 
konsthall, samt att verkstäder för barn, allmänhet och professionella anläggs i direkt 
anslutning till denna. 
 
Kommunfullmäktige har, enligt beslut i Mål och budget, gett kulturnämnden i särskilt 
uppdrag att under 2019 samverka med kommunstyrelsen i planeringen för nya flexibla 
kulturlokaler i centrala Nacka, med till exempel bibliotek och konsthall. Medborgarnas 
behov av gemensamma verkstäder och ytor för hantverk av olika slag, bör främst tillvaratas 
inom ramen för bostadsbyggandet. Utöver det kan detta behov beaktas vid om- och 
nybyggnation av grundskolor, samt vid kommunens upphandling av nytt 
lokalbokningssystem. Mot bakgrund av ovan föreslås att motionen är färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 23 januari 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från kulturnämnden. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 KFKS 2018/1116 

Motion – Avgiftsfria lovverksamheter 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om generell avgiftsfri lovverksamhet och 
noterar samtidigt att kommunen redan uppfyller intentionen i motionen såtillvida att man 
erbjuder vissa avgiftsfria lovverksamheter och att det redan finns en möjlighet till 
avgiftsbefrielse, därvid kulturnämnden beaktar familjens ekonomiska förhållanden. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kursavgiften för lovkurser sätts till 0 kronor, så att barn och unga 
kan erbjudas en meningsfull tillvaro på skolloven oavsett socioekonomisk bakgrund. I 
motionen framhålls att förslaget syftar till att alla barn och ungdomar i Nacka ska ha 
likvärdig tillgång till kvalitativ kultur- och fritidsaktiviteter varför de sociala konsekvenserna 
av kursavgifterna ska tas i beaktande. 
 
Efter införandet av kundval kulturskola hösten 2018 är all kulturskoleverksamhet, som 
bedrivs inom ramen för kulturnämndens verksamhet avgiftsfri för barn och unga som lever 
i familjer som beviljats försörjningsstöd. I Fisksätra bedrivs dessutom avgiftsfri och öppen 
kulturkursverksamhet för alla nackabor som är upp till 19 år. I dagsläget omfattar denna 
verksamhet drygt 600 elevplatser, vilket dels innefattar kurser på skollov, dels reguljära 
terminskurser. Utöver detta utbud erbjuder bibliotek, kulturhus och fritidsgårdar en 
varierad öppen kultur- och fritidsverksamhet året runt, vilket även inkluderar lovaktiviteter 
som är kostnadsfria att delta i. Mot bakgrund av de avgiftsfria lovverksamheter som redan 
erbjuds och möjligheten till avgiftsbefrielse som redan finns bedöms familjers olika 
ekonomiska möjligheter beaktas i tillräcklig mån. Därför föreslås att motionens förslag om 
generell avgiftsfrihet avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2.  Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Bilaga 3.  Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 28 januari 2019 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Emelie Norborg Friberg (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
förslaget i motionen.  
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Emelie Norborg Fribergs yrkande beslutade kommunstyrelsens 
arbetsutskott i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 KFKS 2018/1112 

Motion – Förslag om att bli fristadskommun 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)   

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att ansöka om medlemskap i ICORN 
samt att bli fristadskommun men noterar samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ansöker om medlemskap i den internationella 
organisationen ICORN (International Cities of Refuge Networks) samt att Nacka kommun 
ansluter sig till ICORN:s fristadsprogram och blir en fristadskommun åt förföljda 
författare, konstnärer, musiker och journalister. 
 
ICORN är en internationell medlemsorganisation för städer, kommuner, landsting eller 
regioner som arbetar för yttrandefrihet. Varje medlem i ICORN är en fristad som ger 
temporärt skydd genom residens för förföljda författare, journalister, bloggare, fotografer, 
curatorer, konstnärer, skådespelare, regissörer etcetera. Residenset är vanligtvis i två år. För 
närvarande finns det 19 kommuner i Sverige som är listade som fristadskommuner på 
Kulturrådets hemsida. Som fristad förbinder sig kommunen att, under två år, betala ut 
stipendium till fristadsförfattaren, stå för författarens bostad samt diverse kringkostnader. 
Totalkostnaden brukar uppgå till drygt 300 000 kr per år. Idag erbjuder Nacka kommun 
barnfamiljer och ensamstående vuxna med uppehållstillstånd att flytta till Nacka för att 
skapa sig en ny framtid. 
 
Det finns en politisk samstämmighet om att kommunen aktivt ska arbeta med 
flyktingmottagande. De kostnader som är förenade med medlemskapet i ICORN kan 
bättre nyttjas för att utveckla Nackas flyktingmottagande varför kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår att förslagen i motionen avslås. Det noteras samtidigt att det aktiva 
arbetet med flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta 
emot förföljda författare och deras familjer. 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den19 februari 2019 § 5 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 22 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 5 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 
”Att det vanliga flyktingmottagandet skulle ge goda möjligheter till att också kunna ta emot 
förföljda författare och deras familjer är lika lite sant denna gång som då MP motionerade 
om samma sak för några år sedan. Mycket märkligt att utredningskapaciteten inom detta 
område inte har kommit längre i en tj’nstehandling som borde vara saklig och baserad på 
fakta och kunskap. Antingen är utredningen styrd av den politiska ledningen och då inte 
neutral och professionell eller har Nacka inte kompetens nog för att kunna utreda detta 
område trots att det är uppe för behandling en andra gång. Jag tror tyvärr att det är den 
politiska majoriteten som helt har fått styra tjänstehandlingen för självklart finns det 
tjänstemannakompetens även inom detta område. Med erfarenhet av vad ett mottagande av 
en fristadsförfattare kräver så innebär det oerhört mycket mer än ett vanligt 
flyktiingmottagande. I egenskap av f.d. bibliotekschef i Värmdö fick jag utreda denna fråga 
och tog då självklart reda på vad det skulle innebära så att politikerna sedan kunde fatta 
självständiga beslut. Den som är intresserad av denna fråga och vill fatta beslut grundade på 
fakta kan ta kontakt med de organisationer som håller i fritstadsförfattare internationellt. 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Att som s k liberala partier C och L, vilja att det endast ska vara staten som styr detta är ett 
bekvämt sätt att inte ta ställning i utsatta lägen för det fria ordet och åsiktsfrihet. I samtliga 
länder är det städer/kommuner som går in som ansvarig part. Det fria ordet är hotat idag, 
även iinom Eu:s länder. Från Polen till Un gern, i Malta och många fler länder. I värsta fall 
får skrivande personer plikta med sina liv.” 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 KFKS 2019/96 

Motion – Insynsplatser i kommunala nämnder 
Motion den 28 januari 2019 från Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Motionen avslås eftersom alla får ta del av beslutsunderlag och protokoll från nämnderna 
och då bedöms särskilda insynsplatser inte behöva införas. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att samtliga partier i kommunfullmäktige, som inte har ordinarie eller 
ersättarplats i kommunens nämnder, ska ha rätt till en insynsplats i dessa.  
Utifrån att alla får ta del av beslutsunderlag inför sammanträdena i nämnder och 
protokollen från nämnderna så bedöms insynen i beslutsprocessen var stor. Om det i 
kommunfullmäktigedebatten hänvisas till diskussioner i nämnder som är av avgörande 
betydelse för ett ärende så finns det som regel med i protokollet från nämnden (ofta i så 
kallade protokollsanteckningar). Utifrån dessa aspekter föreslås att förslaget i motionen 
avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten 21 februari 2019  
Bilaga 1  Motionen  
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med förslaget från juridik- och kanslienheten. 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
”Vi socialdemokrater har förordat en lösning med öppna nämndssammanträden som regel. 
I de fall det finns ärenden som kräver stängda möten ska dessa ärenden hanteras på icke-
öppna möten. Det skulle innebära att allmänheten och även små partier som av egen kraft 
inte kan ta plats i nämnderna kan ta del av nämndens sammanträden. Det skulle både 
kunna berika demokratin och bidra till ökad öppenhet.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 
”Nackalistan har sedan start velat ha en annan demokratisk ordning i kommunen än den 
nuvarande. En som är liknar den som finns i rikspolitiken med deltagande och insyn i alla 
nämnder/utskott för samtliga riksdagspartier. Vi har motionerat tidigare i en liknande 
motion om att alla partier ska ha insynsplatser i nämnder och speciellt i kommunstyrelsen. 
Vi tror att den demokratiska och politiska utvecklingen behöver politisker som är insatta 
och kunniga i ärenden som ska beslutas om, inte tvärtom. Det är självklart lättare om man 
också då har möjlighet att delta, notera mening till protokollet och ha rätt att yttra sig. Vi 
håller fast vid denna ståndpunkt och även då det gäller frågan om öppna nämndmöten 
samt en del andra demokratiska frågor.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41 KFKS 2018/149 

Politikerinitiativ – Hållbar Stadshusrestaurang 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i politikerinitiativet då kommunen i upphandlingen av 
restaurangverksamheten i Nacka stadshus har beaktat hållbarhetsperspektivet vid 
framtagande av kraven. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.  
 

Ärende 
Ramar och förutsättningar för upphandlingen av restaurangverksamheten i Nacka stadshus 
beslutades i Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018. I tjänsteskrivelsen framgick att 
restaurangen och cafét ska ha ett stort fokus på miljö och gröna måltider samt bidra till att 
kommunen når uppsatta miljömål vad gäller ekologisk mat och lägre klimatpåverkan. 
Förstudie och upphandlingsdokument togs fram med hjälp av en konsult från Attenda AB 
som är specialiserade på upphandling av restaurangverksamhet. Mot den bakgrunden 
bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
politikerinitiativet.   
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten och serviceenheten den 30 januari 2019 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från inköpsenheten och 
serviceenheten. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 KFKS 2019/enl. tabell 

Remiss av motioner från KF den 4 mars 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 4 
mars 2019 enligt tabell nedan. 
 

Ärende 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Remisstid 

Motion – Bidrag till 
idrottsföreningar 
Motion den 4 mars 2019 från Esa Örmä 
(SD) 

KFKS 
2019/246 

FRN KSAU 4 juni 
2019 

Motion – Vägg för gatukonst 
Motion den 4 mars 2019 från Lisskulla 
Zayane och Ninni Lindberg (MP) 
 

KFKS 
2019/248 

KS och 
KUN 

KSAU 4 juni 
2019  

Motion – Återvinning av 
pappershanddukar 
Motion den 4 mars 2019 från Sidney Holm 
och Lisskulla Zayane (MP) 
 

KFKS 
2019/250 

KS KSAU 4 juni 
2019  

Motion – Hållbart byggande med 
natursten 
Motion den 4 mars 2019 från Sidney Holm 
och Lisskulla Zayane (MP) 
 

KFKS 
2019/251 

KS  KSSU 21 maj 
2019 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Motion – Trafiksituationen i Älta 
Motion den 4 mars 2019 från Majvie Swärd 
(S) 
 

KFKS 
2019/252 

NTN  KSSU 11 juni 
2019 

Motion – Narkotikahundar i skolor 
och på fritidsgårdar 
Motion den 4 mars 2019 från Khashayar 
Farmanbar m.fl. (S) 
 

KFKS 
2019/253 

KS KSVU 14 maj 
2019 

Motion – Medlemskap i Carbon 
Neutral Cities Alliance 
Motion den 4 mars 2019 från Khashayar 
Farmanbar (S) 
 

KFKS 
2019/254 

KS  KSMU 23 april 
2019 
 

Motion – Stöd till socialt utstötta 
EU-medborgare 
Motion den 4 mars 2019 från Amanda 
Sandholm m.fl. (V) 
 

KFKS 
2019/257 

AFN KSAU 20 
augusti 2019 

Motion – Ersättningsmodeller och 
utbud vid kommunens bibliotek. 
Motion den 4 mars 2019 från Amanda 
Sandholm m.fl. (V) 
 

KFKS 
2019/259 

KUN  KSAU 20 
augusti 2019 

 

Handlingar i ärendet 
PM från juridik- och kanslienheten den 13 mars 2019 
Bilaga Motionerna 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten, men 
med justeringen att motionen om vägg för gatukonst även remitteras till kulturnämnden.  
 
 
 



 
46 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
  



 
47 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43 KFKS 2018/755 

Medborgarförslag om solpaneler på nya kommunala 
byggnader 
Medborgarförslag den 6 augusti 2018  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete med att montera 
solenergianläggningar på vissa kommunala byggnader. Medborgarförslaget föranleder ingen 
ytterligare utredning. 
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att kommunen vid nybyggnation av till exempel skolbyggnader, 
simhallar och idrottsanläggningar utrustar dessa med solenergianläggningar.  
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 28 januari 2019 behandlades motionen ”Plan 
för att utveckla solcellsanläggningar” (KFKS 2018/411). Innehållet i motionen och det 
inkomna medborgarförslaget berör i stort samma fråga. Kommunfullmäktige noterade att 
det redan pågår ett arbete med att montera solenergianläggningar på kommunens egna 
byggnader där det är ekonomiskt lönsamt ur ett livscykelperspektiv. Med bakgrund av den 
redan genomförda utredningen i ärendet samt att det redan pågår ett arbete med 
installationen av solenergianläggningar bedöms medborgarförslaget inte föranleda någon 
ytterligare utredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 februari 2019 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
medborgarförslaget. 
 
 
 



 
48 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med förslaget från stadsledningskontoret. 
 
- - - - - 
  



 
49 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 44 KFKS 2018/1049 

Medborgarförslag gällande graffittivägg i Nacka 
Medborgarförslag den 31 oktober 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att frågan om graffittiväggar redan utretts av kommunen och 
finner därför inte att medborgarförslaget föranleder ytterligare utredning. 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat.  
 

Ärende 
I medborgarförslaget föreslås att kommunen tillhandahåller en eller flera graffittiväggar på 
olika platser kommunen. Som exempel på platser nämns; Storängen, Sickla (utanför SF-
bio) och Nacka Strand. Av förslaget framgår även vilka ordningsregler som kan gälla för 
vistelse vid graffittiväggen.  
 
Frågan om kommunala graffittiväggar har behandlats av kulturnämnden den 6 december 
2016 (KUN 2015/22-860) utifrån politikerinitiativet ”Lagliga graffittiplank i Nacka”. Inför 
beslut i kulturnämnden remitterades även förslaget till kommunens brottsförebyggande råd 
som bedömde att kommunen inte skulle anordna en graffittivägg med hänsyn till den 
skadegörelse som kan uppstå i samband med detta. Det brottsförebyggande rådet angav 
även att det finns forskningsresultat och egna erfarenheter från kommunen som visar att 
medborgarna inte upplever en miljö där det finns klotter som trygg och säker. Klotter ökar 
i närheten av lagliga väggar.  
 
Utifrån att förslaget om graffittivägg utretts utförligt inom kommunen bedöms 
medborgarförslaget inte föranleda ytterligare utredning i ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret 8 februari 2019  
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till medborgarförslaget. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 
 



 
50 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
  



 
51 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 45 KFKS 2018/1120 

Medborgarförslag om simhallar i Nacka 
Medborgarförslag den 21 november 2018  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen konstaterar att det pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget föranleder därmed ingen ytterligare utredning.  
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att kommunen bygger en större simhall där både möjlighet för 
träningsverksamhet, övrig simning och lek ska finnas. 
 
I dagsläget finns två simhallar i Nacka; Nacka simhall samt Näckenbadet i Saltsjöbaden. 
Det pågår ett projekt för att bygga en ny simhall där befintliga Näckenbadet är beläget. 
Även Nacka simhall kommer att få en ny byggnad framöver och då även en 
kapacitetsökning. Vidare planeras det för en helt ny simhall i Myrsjöområdet i Orminge. 
Sammantaget kommer kapaciteten för simhallar att öka inom kommunen vilket är mycket 
positivt för både de som simtränar och för enskilda, vuxna som barn. Mot bakgrund av att 
kommunen redan i dagsläget arbetar för att höja kapaciteten av simhallar så bedöms 
intentionerna bakom medborgarförslaget redan var uppfyllda varför förslaget inte 
föranleder ytterligare utredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 februari 2019  
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
medborgarförslaget. 
 
 
 
 



 
52 (54) 

 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med förslaget från stadsledningskontoret. 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 46 KFKS 2018/1163 

Medborgarförslag om Synskadades rättigheter 
Medborgarförslag den 21 november 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget såtillvida att stadsledningskontoret ges i 
uppdrag att se över på vilket sätt allmänheten kan ges information om att det är tillåtet att 
medföra ledar- eller assistanshundar i kommuns lokaler.  
 

Ärende 
Förslagsställaren anser att det bör förtydligas att personer som använder ledarhund eller 
assistanshund får vara i kommunala lokaler. Det är redan idag tillåtet att medföra ledar- 
eller assistanshundar i kommuns lokaler men det behövs ett förtydligande genom någon 
slags dekal eller skyltning.  
 
Det är angeläget att allmänheten ges information om att det är det är tillåtet att medföra 
ledar- eller assistanshundar i kommuns lokaler och i ärendet föreslås att 
stadsledningskontoret får i uppdrag att se över vilket sätt detta kan förtydligas. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 februari 2019  
Bilaga 1 Medborgarförslaget 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
 
- - - - - 
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 19 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 47  

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor vid mötet.  
 
- - - - - 
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